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, ling en het ongeschonden behoud van de Philips-fabrieken in Eindhoven?
De Jong heeft in zijn tweede deel zelf toegegeven dat de benoeming van
generaal Winkelman tot opperbevelhebber in het voorjaar van 1940
waarschijnlijk gebeurde op instigatie van de president-directeur van
Philips, ir. Otten." (Let op 't woordje "toegegeven" in deze insinuatie van
Rogier, waarin even wordt gesuggereerd dat Winkelman ten behoeve van
Philips Noord-Brabant van troepen ontblootte. De Jong vermeldt in deel
twee bij de commandowisseling februari 1940 zonder omwegen dat
Winkelmans naam waarschijnlijk voor het eerst is genoemd door Otten in
diens contacten met Van Kleffens. Rogier stelt 't voor alsof De Jong dit
eigenlijk liever had verzwegen maar er toch niet omheen kon). "En generaal
Röell heeft na de oorlog voor de Parlementaire Enquêtecommissie
verklaard," zo vervolgt Rogier in V.N. van 4 april jl., "dat de hetze tegen
generaal Reynders afkomstig was uit Philips-kringen. Reynders lag zwaar
overhoop met minister Dyxhoorn, onder meer over strategische vraagstuk-
ken. Het al dan niet verdedigen van de Peel-Raamstelling, die veel te lang
was en in het zuiden niet aansloot op de Belgische verdediging, was een van
die vraagstukken. Generaal Winkelman was militair adviseur van Philips en
hij heeft als opperbevelhebber de Peel-Raamstelling vrijwel ontmanteld.
Een merkwaardige coïncidentie, die meer aandacht verdient dan het
absolute stilzwijgen van De Jong."

Met dit laatste ben ik het eens, al zou dan zeker uit de Parlementaire
Enquête die Rogier ofwel niet ofwel zeer slordig gelezen heeft, geciteerd
moeten worden dat Röell zich uitput met verklaringen dat dit alles niets
met industriële belangen te maken heeft en dat hij zijn insinuaties verder
ook niet kan waarmaken omdat hij alles van horen zeggen heeft.

De kwestie Peel-Raamstelling had dan ook niets te maken met de ligging
van de Philipsfabrieken, maar alles met de vraag hoe de Belgen en Fransen
stonden tegenover deze linie en tegenover de verdediging van Noord-
Brabant in het algemeen. Hoewel er in de verslagen van de Parlementaire
Enquêtecommissie altijd zeer omzichtig met onze vooroorlogse neutrali-
teit wordt omgesprongen, krijgje uit de meeste verhoren de stellige indruk
dat de defensie van Brabant in alle strategische concepties van toen,
Winkelman en Reynders beiden inbegrepen, slechts werd gezien als een
rem op een Duitse opmars door zuidelijk Nederland in de richting van
België en Frankrijk. Onder invloed van de eerste wereldoorlog, of
misschien zelfs van de Frans-Duitse oorlog 1870-'7 I, konden de Neder-
landse strategen zich eenvoudig geen Duitse opmars ten zuiden van de
grote rivieren in de richting van Holland voorstellen. De waterlinie-psy-
chose, vond hier zijn pendant in een Grote Rivieren-psychose.

Dyxhoorn, Winkelman en Reynders waren het op dit punt eens. De
vraag was alleen of men terwille van de Belgische en Franse defensie in
Brabant veelof weinig troepen moest legeren. Hierover bestond al in 1939
meningsverschil tussen Dyxhoorn en Reynders. Reynders wilde in Brabant
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